
  
  14. Oktober 2015  

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 skal jeg hermed fremlægge følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut:  

  

Spørgsmål:  

1. Med hensyn til de mindre trawlere der befinder sig ved Tasiilaq og de omkringliggende 

bygder, skal jeg hermed forespørge, hvor mange der er og hvilken form for 

forsøgsfiskeri, der er tale om? 

2. Hvor kommer trawlerne fra? 

3. Hvornår startede forsøgsfiskeriet, hvornår slutter projektet? 

4. Hvilke forsøgsområder er er tale om? 

5. Hvor skal den fangne fisk fra forsøgsfiskeriet indhandles? Hvor mange tons fisk er der 

givet til forsøgsfiskeriet? 

6. Der er ankommet et indhandlingsskib til Tasiilaq - hvem ejer det skib? 

7. Hvem udøver kontrollen med forsøgsfiskeriet? 

8. Er der givet tilladelse til anvendelse af synkegarn til forsøgsfiskeriet? 

(Medlem af Inatsisartut Laura Táunâjik, Siumut)  

  

Begrundelse:  

Fra primo august er man stødt på flere, der er ankommet for at udføre forsøgsfiskeri. Så vidt jeg er 

orienteret, er der ankommet 6 fiskefartøjer. Nogle af disse fiskefartøjer er fra Færøerne. 

Forsøgsfiskerne har selv udtrykt tilfredshed med forsøgsfiskeriet. Til trods for at dette er et 

forsøgsfiskeri, så har de fortsat fiskeriet langt udover de acceptable grænser og blot fortsat med at 

fiske, når der var meget tilfredsstillende fangst.  

 

Den hjemmehørende befolkning er på ingen måde inddraget eller hørt. De borgere, der bor tæt på 

det udførte forsøgsfiskeri, har dog kunnet være passive tilskuere. I betragtning af ledighedens 

omfang, samt ikke mindst de manglende indhandlingsmuligheder, så har projektet fået befolkningen 

til at føle sig forbigået. Der hober sig mange spørgsmål op iblandt befolkningen, ikke mindst er der 

mange misforståelser og udbredt utryghed, hvorfor det må være på sin plads, at der bør afgives en 

god klar forklaring på, hvad der sker. 

 

Der anvendes synkegarn til forsøgsfiskeriet. Dette er ellers blevet forbudt i vort land. Dette ses som 

et udslag af den manglende kontrol med projektet, hvorfor man let kunne få mistanke om, at 

udøverne gør hvad der passer dem.  

  

Jeg ønsker, at mine spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage.  


